
PROTOKÓŁ  NR 17 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
z dnia 21 grudnia 2020 r. 

Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie gości i stwierdzenie quorum 

2. Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych na realizację  inwestycji w 2020 r., w tym 

wykaz złożonych wniosków wraz z informacją  o przyczynach braku dofinansowania bądź  

uzyskanym dofinansowaniu ze wskazaniem jego kwoty. 

3. Opinia komisji o projekcie budżetu na 2021 r. Wypracowanie wniosków. 

4. Informacja z działalności komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w 2020 r. 

5. Propozycje do planu pracy komisji na 2021 r. 

6. Wnioski i opinie Komisji. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad.! 

Posiedzenie komisji o godz. 14:00 otworzył  Wiceprzewodniczący Komisji K. Olszewski. 

Posiedzenie odbyło się  w trybie mieszanym, część  osób uczestniczyła zdalnie, natomiast niektórzy 

obecni byli na sali obrad. 

W posiedzeniu udział  wzięli: P. Feliński Burmistrz Miasta, B. Ociepa Wiceburmistrz Miasta, 

M. Grad Skarbnik Miasta, A. Rewiński Sekretarz Miasta, kierownicy UM i radni. 

Na siedmiu członków komisji obecni byli wszyscy. Radni nie wnieśli uwag do zaplanowanego 

porządku posiedzenia. 

Ad.2 

Pani M. Spychalska, kierownik wydz. IRP, przedstawiła informację  o pozyskanych środkach 

zewnętrznych na realizację  inwestycji w 2020 r., w tym wykaz złożonych wniosków wraz 

z informacją  o przyczynach braku dofinansowania bądź  uzyskanym dofinansowaniu ze wskazaniem 

jego kwoty. 

Informacja stanowi załącznik nr I do protokołu. 

Radny K. Olszewski zapytał, co jest planowane w ramach przebudowy drogi gminnej 

na ul. Mickiewicza? 	 (1 



Pani M. Spychalska odpowiedziała, że przebudowa nawierzchni i chodniki. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że burmistrz obiecał  dla Zatorza plac zabaw. Nie ma żadnego 

projektu na taki plac. Czy były jakieś  próby starania się  o dofinansowanie na plac zabaw? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że zabiega o dofinansowanie. Rozmawia z siecią  Dino. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że Dino nie pokryje w 100 % kosztów budowy placu zabaw. 

Czy dostanie pan nagrodę  od Dino na sto procent? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że złożył  trzy propozycje Dino na dofinansowanie placu. Jak będzie 

odpowiedź  na piśmie od Dino, będzie montaż  finansowy. 

Radny M. Dereń  powiedział, że w budżecie powinny być  zabezpieczone pieniądze na plac zabaw. 

Radny zapytał, czy projekt na dofinansowanie przejść  dla pieszych jest całkowicie stracony? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że odnośnie placu zabaw, to ma pomysły jak to sfinansować. 

Co do przejść, to znaleźliśmy się  na liście wojewody i na poziomie kancelarii Rady Ministrów ten 

projekt nie uzyskał  akceptacji. Ciężko powiedzieć  dlaczego. 

Radny M. Dereń  zapytał, czy ten wniosek będzie realizowany w kolejnych latach? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że za każdym razem będziemy się  starali,jak tylko będzie możliwość. 

Ad.3 

Przewodniczący obrad przedstawił  opinie komisji stałych na temat projektu budżetu na 2021 rok. 

Opinie stanowią  załączniki do protokołu. Wszystkie komisje zaopiniowały pozytywnie projekt 

budżetu Miasta Świdwin na 2021 rok. 

Przewodniczący K. Olszewski otworzył  dyskusję  na temat projektu budżetu na 2021 rok. 

Radna I. Markiewicz zapytała o przebudowę  budynku po policji przy ul. Wojska Polskiego. 

W budżecie nie ma na to zabezpieczonych pieniędzy. Czy będzie coś  z tym budynkiem robione 

w przyszłym roku? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że rozmawiał  w tej sprawie z komendantem wojewódzkim policji i 

komendantem powiatowym. Mamy zielone światło od tych instytucji. Do starosty poszło pismo i od 

niego też  jest pozytywna opinia. Na początku stycznia chciałbym się  umówić  z wojewodą  i 

porozmawiać  o tej kwestii. 

Przewodniczący obrad ogłosił  5 minut przerwy. 

Po przerwie: 

Przewodniczący obrad zaproponował  formę  dyskusji: dział  i pytania. 
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Radni nie zgłosili uwag. 

Dział  010 - Rolnictwo i łowiectwo - brak pytań, 

Dział  500 - Handel - brak pytań, 

Dział  600 - Transport i łączność  - brak pytań, 

Dział  630- Turystyka - brak pytań, 

Dział  700 - Gospodarka mieszkaniowa: 

Radna M. Makowska zapytała: o projekty budowy dróg na działach na osiedlu „Cztery pory roku" 

i termin uzbrojenia tych działek. Chodzi o działki zlokalizowane równolegle do ulicy Letniej. 

Pan A. Kot, kierownik Vyydz. KOŚ, odpowiedział, że jest to w ramach budowy drogi na działce 

169/10 ijest projekt tu projekt techniczny wraz z mediami. 

Radna M. Makowska zapytała, czy zasadne jest wykonywanie w jednym roku 4 projektów 

technicznych? 

Pan A. Kot odpowiedział, że kończą  nam się  możliwości składania o dofinansowanie różnych 

wniosków i bez projektów nie będziemy mogli ubiegać  się  o środki finansowe. 

Dział  710 Działalność  usługowa - brak pytań, 

Dział  750 Administracja publiczna. 

Przewodniczący obrad zapytał: w projekcie są  53 etaty, czy został  rozszerzony któryś  etat? 

Pani Wiceburmistrz B. Ociepa odpowiedziała: 0,5 etatu to jest pół  etatu pani K. Tworek, która 

miała etat w „alkoholach", a ponieważ  realizuje też  zadania oświatowe to moją  decyzją  przesunięte 

zostało to pół  etatu w kosztach administracyjnych. 

Dział  751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej - brak pytań. 

Dział  754 Bezpieczeństwo publiczne - brak pytań. 

Dział  757 Obsługa długu publicznego - brak pytań. 

Dział  758 Różne rozliczenia - brak pytań. 

Dział  801 Oświata i wychowanie: 

Radna M. Makowska zwróciła uwagę, że w przedszkolu nr 2 funkcjonuje 9 oddziałów, a w tabelce 

jest podanych 10. Jest to pomyłka, którą  trzeba skorygować. 



Dział  851 Ochrona zdrowia - brak pytań. 

Dział  852 Pomoc społeczna - brak pytań. 

Dział  853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - brak pytań. 

Dział  854 Edukacyjna opieka wychowawcza - brak pytań. 

Dział  855 Rodzina - brak pytań. 

Dział  900 Gospodarka komunalna - brak pytań. 

Dział  921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego brak pytań. 

Dział  926- Kultura fizyczna - brak pytań. 

Członkowie komisji przystąpili do wypracowania opinii na temat projektu budżetu na 2021 rok. 

Członkowie Komisji opiniują  pozytywnie projekt budżetu Miasta Świdwin na 2021 rok. 

W głosowaniu wzięło udział  7 członków. Pozytywnie budżet zaopiniowało 7 członków komisji. 

Radny W. Grzesiak zapytał, czym spowodowana była tak wysoka podwyżka stawki za odpady 

segregowane od osoby? Według radnego najbardziej ucierpią  na tym mieszkańcy domków 

jednorodzinnych. Czy faktycznie jest tak, że odpady odbierane przy Netto są  wrzucane do jednego 

zbiornika? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że gmina nie zarabia na odpadach, ale też  nie powinna dokładać  

do gospodarki śmieciowej. ZUK wystawia fakturę  za miesiąc, MPGO wystawia fakturę  za miesiąc, 

dzielimy to na ilość  mieszkańców. Jaka wychodzi stawka, tyle jest pobierane od mieszkańców. 

W związku z tym, że są  podwyżki te opłaty rosną. Na te ceny nie mamy bezpośrednio wpływu. 

Problem jest ze wspólnotami mieszkaniowymi, bo ciężko jest wyłapać  pojedyncze osoby. 

Temat śmieciarki. Wielu mieszkańców ma wrażenie, że jak podjeżdża jedna śmieciarka i zabiera 

papier, plastik to tam się  miesza. Nie. Tam są  dwie osobne komory, gdzie te śmieci są  przetrzymywane. 

Pan Burmistrz dodał, że taki film był  puszczany radnym na sesji albo na komisji. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że jemu chodziło o uzyskanie informacji, jakie były koszty w latach 

2018, 2019 i 2020. Czy dostanę  taką  informację? 

Pani M. Grad Skarbnik Miasta dodała, że była kontrola RIO i objęła ona odbiór odpadów 

za 2019 rok. Musieliśmy się  tłumaczyć  z tego, że mieliśmy wyższe wydatki niż  dochody, że od 2015 

roku nie była podnoszona stawka za odpady. Stawka została podniesiona w sierpniu 2019 roku i nie 

pokryła wszystkich wydatków. Jako miasto nie możemy dokładać  do odpadów. 
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Pani Skarbnik zadeklarowała, że przygotuje radnemu informację  o jaką  wnioskował. 

Radny M. Dereń  zapytał  o wpływy ze sprzedaży działek -  455 tys. i wpływy ze sprzedaży 8 lokali 

—80 tys. 

Pani E. Nikipierowicz, kierownik Wydz. Przedsiębiorczości, odpowiedziała, że są  to szacunkowe 

dane. Bierzemy pod uwagę  to, że nastąpi sprzedaż  działek na ulicy Drawskiej, które pojawiały się  

już  w poprzednich przetargach (Zielone Wzgórze), Ulica Dobra i na osiedlu A. Krajowej 

chcielibyśmy rozpocząć  sprzedaż. Lokale są  planowane do sprzedaży. 

Pani Skarbnik dodała, że jest to plan. Może być  tak, że sprzedamy nie 8 lokali, a 10, ale jest to plan. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o zakup wiat przystankowych. Gdzie one są  planowane? 

Pan A. Kot odpowiedział, że chodzi o teren miasta. W pierwszej kolejności będzie to wiata koło 

zamku i na ul. Kołobrzeskiej. 

Radny M. Dereń  zapytał, czy coś  jest robione z halą  targową, bo przynosi znaczne straty? 

Pani E. Nikipierowicz odpowiedziała, że zostały zaplanowane pieniądze na projekt tego miejsca. 

W tej chwili staramy się  pozyskiwać  dzierżawców, żeby dochody były większe. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o wynagrodzenie w społecznej komisji mieszkaniowej. Czy nie można 

nazwać  tego inaczej, bo dziwne jest to, że ktoś  za pracę  społeczną  dostaje wynagrodzenie. 

Pan Burmistrz odpowiedział, ze społeczna, bo chodzi o element poza urzędniczy. W pracę  tej 

komisji są  zaangażowani tez radni. Nie są  to duże wynagrodzenia, a praca jest ciężka w godzinach 

popołudniowych. 

Pani E. Hamulak, kierownik Wydz. Gospodarki Mieszkaniowej, uzupełniła: społeczna komisja, 

dlatego że wnioski mają  być  poddawane społecznej weryfikacji. 

Radna B. Bujak zapytała o zatrudnienie pięciu pracowników. W ramach czego mają  być  zatrudnieni? 

Pan A. Kot odpowiedział, że jest to kierowca i dwóch pracowników zatrudnionych na stałe, którzy 

zajmują  się  głównie drogami. Jeżeli uda się  pozyskać  dofinansowanie z PUP to pracownicy są  

zatrudniani w ramach prac interwencyjnych albo robót publicznych. 

Radny M. Dereń  zapytał, czy 103 tys. na  utrzymanie CUW-u będzie co roku, czy to jest wydatek 

tylko tego roku? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to będzie tak co roku. 

Pani Burmistrz dodała, że o ta kwotę  są  mniejsze wydatki w oświacie w tym zakresie, czyli zakup 

oprogramowania i zatrudnienie ludzi. 	
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Radny W. Grzesiak zapytał  o zakup pieca do ceramiki do ŚOK-u. Taki piec jest w MOPS-ie i jest 

niewykorzystywany, a był  tak klub seniora. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że piec jest w ŚDS, który całkowicie jest finansowany przez 

wojewodę. I klubu seniora tam nie było. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o aranżację  komnat muzealnych za 28 tys. Co to oznacza? Tam są  

problemy z fundamentem i nikt o tym nie myśli. 15 grudnia mieliśmy dostać  jakąś  informację, a nie 

ma żadnej informacji. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że rozmawialiśmy o tym na komisji. Dyrektor wystosował  stosowne 

zapytanie ofertowe i przyszły odpowiedzi. Na dniach pan dyrektor przedstawi informację. 

Radny W. Grzesiak zapytał  burmistrza, czy zabezpiecza jakieś  pieniądze na fundamenty w zamku? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że ciężko pomyśleć  o jakichś  kwotach. Jest rozeznanie cenowe, będą  

przeprowadzone analizy. Ciężko zakładać  z góry, czy przeznaczymy na to milion czy sto tysięcy. 

Poczekajmy, firma wejdzie, zobaczy w jakim to jest stanie i co nam jest potrzebne, żeby to 

zabezpieczyć. Będziecie mieli państwo analizy jakie to są  kwoty i będziemy rozmawiali o 

przesunięciach w przyszłym roku. 

Radny M. Dereń  zapytał, czym podyktowany jest wzrost do roku ubiegłego o 200% stypendiów 

dla uczniów? Czy się  ma to do tego, że dzieci będzie więcej kwalifikowanych do tego stypendium? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w programie wyborczym było takie coś  jak stypendia dla uczniów. 

Razem z panią  Burmistrz opracowujemy system stypendiów dla zdolnych uczniów z terenu miasta. 

Będą  tam pieniądze na mini granty dla szkół  podstawowych. Staramy się  realizować  program 

wyborczy. Tam będą  przekazane większe środki. 

Radny J. Konat zapytał, czy wpłynęły odwołania od przydziałów mieszkań  i ile wpłynęło odwołań? 

Na czym będzie polegać  rozbudowa PSZOK? 

Pani E. Hamulak odpowiedziała, że są  odwołania, ale dziś  pan Burmistrz podpisał  listę  i odwołania 

są  rozpatrzone. Jest ich chyba mniej niż  dziesięć. Komisja pracowała w trzyosobowym składzie. 

Pan A. Kot odpowiedział, że na PSZOK jest 40 tys. Będą  zakupione pojemniki KP-7 na gruz, plac 

będzie powiększony. Będziemy ubiegać  się  o jakieś  dofinansowanie. 

Radny W. Grzesiak zapytał, czy są  pieniądze na budżet obywatelski i na fundusze dla komitetów 

osiedlowych. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że budżet obywatelski zarządzeniem burmistrza z kwietnia 2020 r. 

został  na 2020 i 2021 r. wstrzymany w związku z pandemią. 
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Pan Burmistrz dodał, że już  w zeszłym roku namawiał  radnych do pochylenia się  jeszcze raz nad 

budżetem obywatelskim. W związku z tym, że zostało zdobyte to dofinansowanie przez 

stowarzyszenie z „Aktywnych obywateli" na partycypację, na większe zaangażowanie mieszkańców, 

to jest dobry moment, żeby się  nad tym budżetem pochylić. 

Burmistrz dodał, że ta formuła, która była przyjęta wcześniej, nie była budżetem 

obywatelskim, bardziej to miało charakter plebiscytu. Wolałbym, żeby te pieniądze kierowane były 

tam, gdzie mieszkańcy mają  największe potrzeby. 

Radny M. Dereń  zapytał, co jest z przebudową  na Placu Lotników dotyczy oświetlenia ? Co tam 

będzie realizowane? Dlaczego nie ujęto ulicy Szczecińskiej? 

Pan A. Kot odpowiedział, że jeżeli chodzi o budowę  oświetlenia drogowego przy Placu Lotników, 

to przy przebudowie nie była uwzględniana przebudowa oświetlenia w tym miejscu, a jest tam 

ciemno. Na wysepkach będą  lampy dwuramienne, żeby oświetlały jedna i druga stronę. Na to jest 

kwota 37 tys. zł. na  wykonanie dokumentacji i postawienie 3 lamp dwuramiennych. Na ulicy 

Szczecińskiej widzimy problem i rozmawiamy na ten temat. 

Pan Burmistrz dodał, że temat ulicy Szczecińskiej będzie zamknięty w przyszłym roku. 

Ad.4 

Przewodniczący K. Olszewski odczytał  informację  z działalności komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu w 2020 r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.5 

Przewodniczący K. Olszewski odczytał  propozycje do planu pracy komisji na 2021 r. 

Członkowie komisji jednomyślnie zaakceptowali plan pracy komisji na 2021 rok (załącznik do 

protokołu). 

Ad.6 

Radna M. Makowska przypomniała o konieczności ustawienia lustra na skrzyżowaniu ulic 

Tęczowej i Wiejskiej. 

Ad.7 

Przewodniczący K. Olszewski odczytał  odpowiedź  Burmistrza na wniosek radnego M. Derenia w 

sprawie przesunięcia wydatków na poprawę  miejsc parkingowych przy Szkole Podstawowej nr 2. 
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Przewodniczący zapytał  Burmistrza, czy nie możnajakimś  sumptem, pracami gospodarczymi 

zrobić  porządek na tym terenie przy „dwójce"? Czy musimy czekać  na projekt i wielkie pieniądze, 

żeby tam coś  zrobić? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że proponuje, żeby wstrzymać  się  do końca pierwszego kwartału. 

Mamy zaplanowane tam prace w funduszach norweskich i dopóki tego nie rozwiążemy, to nie ma co 

tam tego robić. Jeżeli po pierwszym kwartale okaże się, że tego dofinansowania nie będziemy mieli, 

to będziemy mogli to wykonać  jakaś  metodą. Mamy trochę  materiału po rozbiórce z ulicy 

Kołobrzeskiej, więc po pierwszym kwartale możemy do tematu wrócić. 

Radny M. Dereń  zapytał, ile wniosków wpłynęło do projektu budżetu od pań  dyrektorek? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że wpłynęły tylko wnioski dotyczące wydatków bieżących. Wnioski 

wpłynęły do wydziału oświaty. 

Radny M. Dereń  zapytał: czy jakby taki wniosek wpłynął  od dyrektor SP nr 2 o zrobienie parkingu, 

to byłoby to ujęte w budżecie? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że trudno powiedzieć, ale na pewno byśmy na ten temat rozmawiali. 

Pan Burmistrz dodał, że do takich inwestycji stara się  podchodzić  bardziej globalnie. Tam jest 

problem z wjazdem i analizowaliśmy to pod różnym względem. Wróćmy do tematu w kwietniu 

przyszłego roku. 

Radny M. Dereń  powiedział, że złożył  wniosek, znalazł  przesunięcie funduszy, które są  adekwatne 

do tego, żeby zacząć  tam coś  robić, pokazałem skąd można przesunąć  pieniądze na ten parking. Od 

radnych zależy, czy będą  za czy przeciw. Dla mnie ważniejsze jest bezpieczeństwo niż  wydatek na 

działki. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że wniosek wpłynął  11 grudnia. W zeszłym roku przesuwaliśmy 

pieniądze z ogródków działkowych na doświetlenie, więc jeżeli będzie taka potrzeba po nowym roku 

i pan burmistrz podejmie taką  decyzję, to środki zostaną  przesunięte z ogródków działkowych. Nie 

jest to droga gminna, więc środki będą  przesunięte na wydatki oświatowe. 

Pan Burmistrz dodał, że wolałby żeby nie przesuwać  środków z ogródków działkowych. Uważam, 

że pieniądze przez działkowców są  wydatkowane bardzo mądrze i fajnie. To też  są  organizacje 

pozarządowe i mają  prawo do środków z budżetu miasta. Te ogródki są  elektryfikowane, są  zakładane 

wodomierze. Powinniśmy poszukać  środków, które zostaną  po przetargach albo w wolnych środkach, 

a nie zabierając z tego działu. 



Radny M. Dereń  powiedział, że w dobie budżetu, który jest te pieniądze można przeznaczyć  tam, 
gdzie jest większa potrzeba. Jeżeli uważa pan, że wypoczynek jest ważniejszy od bezpieczeństwa to 

przykro. 

Radny P. Szyposzyński powiedział, że kolejny raz zrobiła się  straszliwa debata. Fundusze norweskie, 

których nie będzie. Jak pada deszcz to się  tam rodzice taplają  w błocie. 

Radny dodał, że koszt wyrównania terenu ciężkim sprzętem to 80-100 É. za godzinę  i tam 
pięć  godzin wystarczy. O jakich kosztach my rozmawiamy? Siedemdziesięciomilionowy budżet 

miasta. 

Pan Burmistrz powiedział, że to są  roboty, na które wydaje się  pieniądze, a nic z tego nie ma. 

Ja jestem przeciwnikiem. Uważam, że lepiej wstrzymać  się  te kilka miesięcy i rozwiązać  problem na 

kilka lat, a nie tak doraźnie. 

Radna .J. Kondracka powiedziała, że zgadza się  z radnym P. Szyposzyńskim, że z parkingiem jest 

straszna sytuacja. Tylko jest pytanie, czy radny dowiadywał  się  w „dwójce" czy już  kiedyś  były tam 

takie prace przeprowadzane? Chyba te dziury były już  podsypywane, więc przeprowadzanie takich 

chwilowych robót mija się  z celem. 

Przewodniczący K. Olszewski podsumował, że ten temat trzeba monitorować. 

Radny M. Dereń  powiedział, że w związku z tym, że organ wykonawczy negatywnie odniósł  się  do 

jego wniosku na jutrzejszej sesji, zwróci się  do rady, żeby ujęła to w projekcie budżetu. 

Radna M. Stępniak zapytała, kiedy ostatecznie będziemy wiedzieli, czy pozyskamy te środki 

z funduszy norweskich, czy nie? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że projekt przeszedł  weryfikację  formalną  i teraz będzie ocena 

merytoryczna, która zakończy się  w pi.rwszym kwartale. 

Ad.8 

Przewodniczący K. Olszewski o godz. 15:58 ogłosił  zamknięcie posiedzenia komisji. 

Protokołowała: 
P.7 . 

M. Tyszczuk 

ewodniczący obd?" 

Krzysztof Olszewski 
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